
 

 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 21 
DE MARÇ DE 2024 
 
Vacarisses, a 21 de març de 2024, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia convocatòria 
realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell Plenari 
Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Jasone Mendizabal Mendizabal 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas Ardanaz  
Raúl Avilés Trabalón 
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
Iker Heredia Cuadra 
 
Assistits per la  secretària accidental Maria Calsina Salavert, qui dona fe de l'acte.  
 
  

 
O R D R E     D E L      D I A 

 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 29 DE 
FEBRER DE 2024.- 

Sotmesa l’ acta  a votació  

 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             

 
 
1.2.-PROPOSTA DE LA REGIDORA DE CULTURA D’APROVACIÓ INICIAL DE LA 
MODIFICACIÓ DE LA DENOMINACIÓ DEL CARRER VÍCTOR CATALÀ PEL CARRER 
CATERINA ALBERT I PARADÍS I POSAR EL NOM DE TERESA CLARAMUNT I CREUS A LA  

 



 

 

PLAÇA UBICADA AL CAPDAMUNT DE L’AVDA. MURIEL CASALS, A L’ENCREUAMENT AMB 
CTRA. D’OLESA DE VACARISSES.- 

Amb la intenció d’anar equiparant  la desigualtat que rau en el fet que existeix majoritàriament en 
el nomenclàtor de la toponímia de Vacarisses,  carrers, vies urbanes, places etc... amb noms 
d’home, es proposa modificar la denominació del carrer Víctor Català pel  carrer Caterina Albert 
i Paradís i posar el nom de Teresa Claramunt i Creus a la plaça ubicada al capdamunt de l’Avda. 
Muriel Casals, a l’encreuament amb Ctra. d’Olesa de Vacarisses. 

Conforme estableix l’article 1 i 12.1 del Reglament de Participació Ciutadana de l’Ajuntament de 
Vacarisses, per tal de promoure l’exercici dels drets efectius de participació, es va dur a terme 
un procés de participació ciutadana de forma conjunta amb l’Institut de Vacarisses, en el qual es 
proposaven diversos noms de dones rellevants per donar nom a la plaça abans esmentada. El 
nom que va  obtenir més votacions fou el de Teresa Claramunt i Creus. 

Teresa Claramunt (Sabadell, Vallès Occidental, 4 de juny de 1862 — Barcelona, 11 d’abril de 
1931). Dirigent anarcosindicalista. Obrera del ram tèxtil, organitzà un grup anarquista a Sabadell 
el 1884, influïda per l’enginyer Tarrida del Mármol. Detinguda a conseqüència dels atemptats 
anarquistes del 1893 i del 1896, i bandejada després del procés de Montjuïc (1896), residí a 
França i a Anglaterra, però tornà a Barcelona el 1898. Participà molt activament com a 
propagandista en la campanya de reivindicacions socials promoguda a Barcelona al 
començament del s. XX. Fundà la revista El Productor (1901). Al gran míting obrer del Circ 
Espanyol (16 de febrer de 1902) féu una crida de solidaritat amb els vaguistes del ram 
metal·lúrgic, que fou un dels factors bàsics de la gran vaga general de Barcelona (17-24 de febrer 
de 1902). Fou detinguda novament i encara un tercer cop després de la Setmana Tràgica (1909). 
Confinada a Saragossa, hi contribuí a organitzar el moviment anarcosindicalista aragonès. Tornà 
a Barcelona el 1924, afectada d’una paràlisi que l’allunyà de la vida pública fins a la mort. 

Caterina Albert i Paradís (l’Escala, Alt Empordà, 11 de setembre de 1869 — l’Escala, Alt 
Empordà, 27 de gener de 1966). Novel·lista, narradora, autora teatral i poetessa, coneguda amb 
el pseudònim de Víctor Català. Filla d’una important família de propietaris rurals, portà una vida 
reclosa i no abandonà mai la seva localitat. En contrapartida, començà a llegir, a pintar i, sobretot, 
a escriure com a simple “aficionada”, paraula que esdevindria grata a l’escriptora a l’hora de 
definir-se. De formació, doncs, autodidàctica, es mantingué fidel, al llarg de mig segle de 
producció, als esquemes literaris que imperaven quan es posà a escriure: el naturalisme i, en 
proporció molt més petita i sobretot a la seva primera època, el Modernisme.  

La denominació dels béns de domini públic és un dels elements que ha de contenir l'inventari , 
segons assenyala l'article 108 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el 
Reglament del patrimoni dels ens locals. 

L’article 2 del Decret 133/2020, de 17 de novembre, sobre l’establiment i l’ús de la toponímia i 
sobre la comissió de la toponímia, estableix que els noms dels carrers i de les vies urbanes tenen 
com a única forma oficial la catalana. 

L’article 18 de la Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística, preceptua que la determinació 
del nom de les vies urbanes i els nuclis de població de tota mena correspon als Ajuntaments. 

Per assimilació a l’article 22.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
local, i article 105 del Reglament del patrimoni dels ens locals, el Ple de la Corporació és l’òrgan 
competent per a l’aprovació del canvi de nom dels carrers. 

L’acord a adoptar pel Ple s’ha d’entendre amb caràcter inicial.  



 

Atès que la Comissió Informativa de Servei a les Persones, reunida en sessió ordinària el dia 13 
de març de 2024, ha dictaminat favorablement, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del 
següent 

ACORDS 

 

PRIMER.-  Aprovar inicialment la modificació de la denominació del carrer Víctor Català pel  
carrer Caterina Albert i Paradís i posar el nom de Teresa Claramunt i Creus a la plaça ubicada al 
capdamunt de l’Avda. Muriel Casals, a l’encreuament amb Ctra. d’Olesa de Vacarisses. 

SEGON.- Sotmetre a un període d’informació pública de 20 dies mitjançant anunci al Butlletí 
Oficial de la Província, al tauler d’anuncis i a la pàgina web de l’Ajuntament de Vacarisses a fi de 
qualsevol persona física o jurídica pugui examinar l’expedient i formular les al·legacions que 
estimi convenients de conformitat amb l’article 83 de la Llei 39/2015 i atenent l’afectació a una 
pluralitat indeterminada de persones. Transcorregut el període d’exposició pública sense haver-
se presentat reclamacions, els acords adoptats restaran definitivament aprovats. 

TERCER.- Notificar l’acord als titulars dels immobles afectats. 

QUART.- Donar trasllat d’aquest acord, si s’escau, a l’Institut Nacional d’Estadística, Correos, 
Gerència Territorial del Cadastre, proveïdors de serveis i aquelles entitats o organismes que 
prestin serveis públics al municipi. 

CINQUÈ.- Donar compte a la regidoria d’Urbanisme, a la Policia municipal, al Padró d’Habitants 
i a l’Oficina d’Atenció Ciutadana (OAC) i demés regidories afectades. 

SISÈ.- Comunicar el text íntegre de la resolució definitiva als Serveis Territorials perquè faci 
col·locar els rètols necessaris amb les noves denominacions. 

SETÈ.- L’acord d’aprovació definitiva (exprés o tàcit) es publicarà en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament i al Butlletí Oficial de la Província, moment en el qual entrarà en vigor. També estarà 
a la disposició dels interessats a la seu electrònica de l’Ajuntament de Vacarisses. 

Pren la paraula la Sra. Olga Serra que tal com es va explicar a comissions informatives, tot i que 
està liderat des de la regidoria d’Igualtat, és un assumpte que passa per Cultura i  són dos canvis 
una proposta de l’Institut i l’altre a través d’un procés participatiu. 

Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que diu que en relació al tema del projecte de  feminitzem 
Vacarisses, vol posar èmfasi en que el nom d’un carrer no hauria de ser una qüestió de gènere, 
sinó més aviat una representació de la identitat, la història i la cultura del nostre municipi i 
expressa que no som aquí per impulsar agendes  polítiques i ideològiques, sinó per garantir  que 
les nostres decisions  reflecteixin  els interessos de tots els ciutadans independentment del seu 
gènere. Si bé, és important, diu el Sr. Heredia, reconèixer i celebrar les fites assolides per les 
dones en tots els àmbits de la societat, imposar noms de dones als carrers, no és necessàriament 
la forma més efectiva d’assolir la igualtat,. La veritable igualtat es basa en el respecte mutu en 
l’equitat d’oportunitats i l’accés igualitari a recursos i drets i no amb gests  simbòlics que podrien 
generar divisions  innecessàries  a la nostra comunitat. Diu  el Sr. Heredia que centrar-nos en 
canviar noms de carrers és una manera que tenen vostès de desviar l’atenció de problemes més 
urgents i complexes als quals s’enfronten les dones a la nostra societat com poden esser la 
violència o la inseguretat, per tant necessitem polítiques i accions concretes que abordin 
aquestes qüestions de manera integral en lloc d’enfocar-nos en mesures superficials que podrien 
tenir poc impacte real en la vida de les dones. Ha decidit portar una paperera  amb el símbol 
feminista – la qual posa damunt la taula-  ja que explica que aquest és el destí final de les 
polítiques feministes que es promouen aquí. Aquestes polítiques, diu, no són més que ideologia 
buida que en lloc d’abordar els problemes reals als quals s’enfronten les dones a la nostra 



 

societat es centren en gestos simbòlics i en la imposició d’una narrativa unilateral que divideix en 
lloc d’unir i diu  que si aquestes polítiques es diluïssin a la brossa, es pregunta :  realment 
trobaríem a faltar res?, veuríem algun canvi positiu en els nostres carrers o a les nostres vides? 
I afirma que la veritat és que tot seguiria igual, així que diu que vol ser clar i li diu a la Sra. Débora 
Sancho textualment :  vostè és aquí per què ha d’estar. 

 

Pren la paraula el Sr. Alcalde que diu que al final això semblarà un mercat, entre banderetes, 
papereres i demès... i  diu que no els farà treure aquests objectes, però vol fer la reflexió en el 
sentit de que la sala de Plens hauria de ser prou respectada  per tal que no tinguéssim aquests 
espectacles per aquí al damunt. 

El Sr Alcalde  en resposta a la intervenció del Sr. Heredia vol explicar que  a Vacarisses quan es 
va iniciar el projecte de feminització de l’espai públic – i formula, adreçant-se al Sr. Heredia,  la 
següent pregunta: sap quants noms de dona hi havia als carrers?- continua la seva intervenció 
dient que només hi havia 1 (sense tenir en compte les verges ) i a més es tracta del nom de 
Victor Català que a més es tractava de un pseudònim que va haver d’utilitzar precisament perquè 
no podia escriure amb el seu nom de dona. 

Continua plantejant-li al Sr. Heredia si creu que la història reflexa el que ha passat i en aquest 
sentit diu el Sr. Alcalde que la història obvia el 50% o més de les persones, que són precisament 
les dones i per tant, explica, el que estem fent des de feminitzar l’espai públic és endreçar tota 
aquesta anomalia que hi ha hagut al llarg de la història. 

Diu el Sr. Alcalde que a continuació li donarà la paraula a la Sra. Débora Sancho, però no vol 
finalitzar sense dir que Vox està fent campanyes al País Valencià i a llocs on governa, tot 
recuperant noms de generals franquistes,  com per  exemple en un municipi que ara mateix no 
recorda el nom, encara queden 8 noms de personatges franquistes i esmenta que Vox i el PP 
han votat en contra del canvi d’aquest noms i per tant diu el Sr. Alcalde, que evidentment  que hi 
ha una ideologia darrera a l’hora de posar els noms als carrers i no se’n amaga, però vol 
puntualitzar que a més a més ho han fet a través d’un procés participatiu, a l’institut i en aquest 
cas una de les persones que ha guanyat és Teresa Claramunt la qual va ser una líder anarquista 
i vol fer veure el Sr. Alcalde que  és  lluny o no tant de la seva ideologia. 

Pren la paraula la Sra. Débora Sancho que respon al Sr. Iker Heredia  tot dient que ella és aquí 
perquè els ciutadans de Vacarisses l’han votat i li diu que podria estar en aquesta regidoria com 
en un altra i li diu que li fa gràcia que li vulgui donar lliçons quan representen – tot referint-se a 
Vox - a un partit que és l’antítesi de tots els drets de les dones  i entén que ell no és qui per donar 
exemple i menys quan vostès estan en contra de la violència de gènere i fins hi tot, neguen que 
els homes matin a les dones i li vol recalcar que no li doni lliçons de res i menys quan és claríssim 
que la història està feta per homes i és el moment que les dones surtin i nosaltres puguem donar 
a reconèixer totes aquelles dones que van estar oprimides, les quals van fer una tasca molt 
important i vol expressar que  la seva opressió també ve d’una història escrita per homes. 

Continua la Sra. Débora Sancho que vol deixar constància que els drets de les dones no fa ni 30 
anys que són considerats drets humans i creu que en aquest sentit s’ha fet molta feina i es 
continuarà fent i explica que li crida molt l’atenció que d’aquest reconeixement només han passat 
30 anys i tornar a insistir al  Sr. Heredia que no li vingui a donar lliçons.  

Pren la paraula el Sr. Iker Heredia qui aclareix que no neguen absolutament res, que el que no 
fan es posar la “coletilla” de violència de gènere i assegura que es tracta de violència, vingui d’on 
vingui, i li vol dir aquí mateix, en directe, que les dones pateixen tema violència, extrem aquest 
que no posa en dubte, però diu que la solució no són aquests tipus de polítiques. 

Pren la paraula la Sra Débora Sancho que diu que és de reconeixement les dones que han fet la 
seva tasca i han estat molt importants a través de la historia les quals han estat silenciades pel 
patriarcat. 



 

Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que vol lamentar la situació per part de VOX i diu que 
a pesar de la igualtat que vulguin demostrar, vol deixar  palès que lamenta les polítiques que 
estan fent a la resta del país i manifesta que deu ens agafi confessats en relació a  les promeses 
electorals que estant utilitzant. 

Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández que diu en relació amb  les banderes que té exposades 
davant seu representen a la Constitució i en el seu partit la respecten, cosa que  l’alcalde no fa i 
quan ell posi la bandera espanyola de manera que sigui visible a la sala de Plens, ella traurà les 
que ha portat. 

El Sr. Alcalde li retira la paraula a la Sra. Isabel Fernandez, d’acord amb la potestat que li   
atribueix el ROM i li diu que si vol fer el ridícul amb aquestes banderetes aquí li sembla perfecte 
i li diu que fins i tot acabarà sortint al “Polònia” , però li diu que sàpiga que està desprestigiant 
aquesta sala i aquesta institució, de la mateixa manera que ho fa el representant de VOX amb 
una paperera damunt la taula i de totes maneres, diu el Sr. Alcalde, que aquestes actituds a la 
propera junta de portaveus i sinó en convocarà una altra, se’n hauria de parlar d’aquestes actituds 
entre tots plegats si són el camí que han de seguir. Finalitza la seva intervenció el Sr. Alcalde tot 
donant-li de nou la paraula a la Sra. Fernández. 

Pren la paraula la Sra. Isabel fernandez tot responent al Sr. Alcalde que ell és l’únic que aquí fa 
el ridícul i tot fent referència a les banderes petites que té damunt la taula diu que aquestes 
representen la Constitució i li diu que quan ell posi la bandera que toca ella les traurà. 

Continua la Sra. Isabel Fernàndez la seva intervenció i diu que en referència als noms dels 
carrers, que és molt bonic tot, però diu que creu un dels carrers hauria de portar el nom d’ Anna 
Maria Ramírez de 38 anys que va ser una bona dona i veïna de Vacarisses, víctima de 
maltractament i assassinada pel seu marit i diu que a ella sí que la tindrien que tenir en compte 
per posar-li nom a un carrer. 

Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que explica que el seu grup coincideix en el que s’ha exposat 
per part de l’equip de govern i celebra que de manera progressiva es vagi feminitzant els espais, 
la qual cosa diu que considera que és necessari per tot l’exposat i a més que es faci a través de 
un procés participatiu i entén – tot dirigint-se a la Sra. Fernández- que la seva proposta podria 
estar encabida en un procés participatiu i potser la propera vegada es podrà proposar el nom 
d’aquesta persona per la propera vegada que es canviï el nom d’un carrer o be feminitzar algun 
espai del municipi. 

 

 Sotmesa la proposta a votació  

 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x  x x x 

EN CONTRA x           

ABSTENCIONS      x       

 
 

1.3.- PROPOSTA DEL REGIDOR DE JOVENTUT  D’APROVACIÓ DEL PLA LOCAL DE 
JOVENTUT 2024-2027.- 
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió ordinària el dia 25 d’abril de 2019, va 
aprovar el Pla Local de Joventut de Vacarisses 2019-2022, el qual integra la planificació real, 



 

integral i transversal de totes aquelles activitats, accions i programes dirigits als i les joves de 
Vacarisses. 
  
Atès que el Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió ordinària el dia 27 d’octubre de 
2022, va aprovar la pròrroga del Pla Local de Joventut de Vacarisses 2019-2022, per tal que la 
seva vigència s’estengués fins a la finalització de l’anualitat de 2023 i, excepcionalment, fins a la 
data en què es disposés d’un nou Pla aprovat. 
  
Elaborada la diagnosi,  s’ha redactat el nou Pla Local de Joventut de Vacarisses 2024-2027 a 
càrrec de la consultoria tècnica Fundació Ferrer i Guàrdia qui ha portat a terme tota l’anàlisi 
quantitativa i qualitativa, per tal d’elaborar una diagnosi així com l’avaluació del PLJ anterior 
(2019-2022). Aquesta avaluació també ha estat coordinada amb la resta de Regidories del 
Consistori, a fi  d’extreure’n les conclusions i dissenyar el nou PLJ (2024-2027). 
  
La coordinació tècnica ha anat a càrrec del personal tècnic de l’Àrea de Joventut de l’Ajuntament 
tenint com a referent el Pla Nacional de Joventut (PNJCat 2030) el qual es defineix com un pla 
sectorial de coordinació en l’àmbit de joventut, que té per finalitat assegurar la coherència 
metodològica en l’actuació de les diferents institucions públiques que duen a terme  aquest tipus 
de polítiques, de conformitat amb la legislació de règim local. 
  
La participació dels i de les joves ha estat clau en l’elaboració d’aquest nou PLJ així com la 
col·laboració  de diferents agents vinculats a aquest segment de la població. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Servei a les Persones , reunida el dia 13 de març de 2024, 
va dictaminar favorablement, al Ple de la Corporació proposo l'adopció del següent 
  

A C O R D 
  
PRIMER.-  Aprovar el Pla Local de Joventut de Vacarisses 2024-2027 el qual integra la 
planificació real, integral i transversal de totes aquelles activitats, accions i programes dirigits als 
i les joves de Vacarisses 
  
SEGON.- Comunicar aquest acord a la Direcció General de Joventut del Departament de Drets 
Socials de la Generalitat de Catalunya. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que fa una lectura sintetitzada de la part expositiva de la 
proposta i continua dient que el document que avui es presenta és un document que marca les 
línies estratègiques i indica el full de ruta de les polítiques públiques de joventut al municipi i 
remarca la importància d’escoltar i tenir sempre present als joves. Tanmateix continua dient que 
aquest Pla disposa d’ una fotografia de la realitat actual del jovent de la Vila així com les seves 
necessitats i marca com objectius principals consolidar aquelles actuacions que ja es troben en 
marxa i funcionen, reorientar aquelles que ho necessitin i plantejar de noves per cobrir les noves 
necessitats i les noves realitats. Continua el Sr. Aitor Piqueras dient que aquest pla s’estructura 
en quatre eixos de treball els quals compten amb diversos objectius estratègics i un total de 49 
projectes vinculats. Diu que aquest 4 eixos serien en primer lloc la independència juvenil cap a 
una vida digna, el benestar i qualitat de vida be comú i individual i col·lectiu, la equitat, inclusió 
jove, igualtat de drets i oportunitats i per últim la participació i protagonisme jove en la implicació 
i creació i transformació. 
 
Explica el Sr. Aitor Piqueras que la necessitat de treballar el pla amb una mirada transversal ha 
provocat que hagin estat moltes àrees municipals involucrades i diu que vol remarcar la 
participació del jovent del municipi, que han compartit els seus dubtes, reclams, idees, 
preocupacions i és també arrel de tot això, que s’ha pogut tirar endavant aquest Pla. 
 
El Sr. Alcalde vol agrair públicament la feina que s’ha fet des de la Regidoria. 
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia, que anuncia que votarà en contra del pla proposat així com a 
l’agenda 2030 de la qual el present Pla sembla ser una mera extensió i diu que el Pla de Joventut 
que es presenta sembla un reflex directe d’aquesta ideologia, ja que segueix diversos objectius 



 

de desenvolupament sostenible i continua dient que no podem permetre que una agenda global 
dicti els nostres objectius i prioritats, especialment quan pot haver discrepàncies entre el que es 
prescriu a nivell internacional i el que realment necessitem al nostre municipi. 
 
Continua el Sr. Iker Heredia que manifesta que el Pla els sembla molt ideològic en quan a 
feminisme, com sempre, gènere i tonteries varies que com han dit abans sempre acaben a la 
brossa ja que no solucionaran res absolutament. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que donat que el tema de la joventut és un tema difícil  
i en aquest sentit vol felicitar al regidor per tirar endavant i continuar amb el plans de joventut. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que manifesta el seu suport a aquest Pla que es presenta 
avui i manifesta que evidentment estan molt a favor de qualsevol cosa que es faci amb la joventut 
d’aquest municipi i avança que votaran a favor. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que manifesta que  ells també estan a favor i diu que són 
81 pàgines, de les quals diu que li ha quedat un petit dubte en relació a l’apartat de revisió i diu 
que en aquest apartat apareixen diversos punts i planteja si malgrat el Pla és 2024-2027, les 
revisions seran anuals o si a mesura que es vagin fent, s’aniran actualitzant? 
 
El Sr. Aitor Piqueras respon que efectivament hi ha unes fitxes que precisament  són per fer el 
seguiment i l’avaluació i per tant, s’aniran fent conforme es vagi avançant en l’aplicació del Pla i 
al capdavall es farà una avaluació final. 
 
Torna a demanar la Sra. Moreno si es farà una avaluació final o es farà cada any alguna en el 
benentès, diu ,que segons evolucioni el Pla anirem veient? 
 
Respon el Sr. Aitor Piqueras que indica que de manera interna si que es farà una avaluació 
interna de la qual es poden donar trasllat dels resultats. 
 
 
Sotmesa la proposta a votació  

 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x  x x x 

EN CONTRA x           

ABSTENCIONS      x       

 
 

2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No hi ha  
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 

3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIES CELEBRADES PER 
LA JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 26 DE FEBRER, 4 I 11 DE MARÇ DE 2024.- 

3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 113/2024 de 21/2/24, al 154/2024 de 7/3/2024), (Educació, 
del 5/2024 de 20/2/2024, al 6/2024 de 23/2/2024), (Acció Social, del 14/2024 de 22/2/2024, al 
19/2024 de 11/3/2024), (Participació Ciutadana, del 3/2024 de 07/03/2024, al 4/2024 de 



 

7/3/2024),  (Innovació, Comunicació i Transparència, del 6/2024 de 26/2/2024, al 8/2024 de 
8/3/2024), (Obres i Serveis, Gestió de l’Aigua i Nuclis, del 07/2024 de 11/3/2024, al 9/2024 de 
11/3/2024), (Joventut, el 4/2024 de 26/2/2024), (Acció Climàtica, Eficiència Energètica i 
Biodiversitat, el 5/2024 de 29/2/2024), (Cultura, Festes, Patrimoni i Arxiu Històric, el 3/2024 de 
28/2/2024), (Sanitat, el 7/2024 de 28/2/2024), (Hisenda, de l’1/2024 de 12/3/2024, al 2/2024 de 
12/3/2024).- 

3.3.-DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que diu que avui és el dia contra el racisme i la xenofòbia i també 
és el dia mundial de la poesia i en aquest sentit li agradaria dir que cada any a través de la 
Conferència general de l’UNESCO  aquí a Catalunya i a través de l’Institut de les Lletres 
catalanes s’escull un poema que representa aquest dia i enguany s’ha triat un poema del Sr. 
Vicent Andrés Estellés que s’anomena “ M’he estimat molt la vida” el qual és del País Valencià i 
diu que des d’aquí, els hi volem enviar tot el nostre suport per la jacta que han d’aguantar amb 
el govern que tenen actualment. 
 
Continua el Sr. Alcalde explicant que des de la  Diputació  ens ha arribat que les   carreteres    BV-
1211 i BV1212 s’haurà d’anar a 30 km/h en trama urbana. 
 
Continua el Sr. Alcalde informant que l’atur ha pujat en 6 persones i que esta al 8,07% amb 153 
homes aturats i 165 dones aturades la qual cosa representa un 2 %  més de dones aturades que 
d’homes. 
 
El Sr. Alcalde també informa una dada que els han fet arribar avui mateix en relació al consum 
dels comptadors i explica que degut a la sequera que hi ha, els pous de captació continuen 
baixant de nivell i en conseqüència diu que s’estan plantejant de baixar el límit de 200 l/persona 
i dia de manera progressiva. En una primera fase es baixaria a 180 l/persona i amb les dades 
que els han fet arribar vol explicar que només el 12,5 %-13% de les persones de Vacarisses 
consumeixen més de 180 l/persona i dia i que per sota dels 100l/persona i dia hi ha el 63 % de 
les persones i per tant, diu que aquests 180 l estarien afectant al 10% de la població que haurien 
de baixar el seu consum i comenta que segurament demà anunciaran la mesura i a partir de 
dilluns serà efectiu. 
 

5.- PRECS I PREGUNTES.-  
 
Pren la paraula la Sra. Isabel Fernàndez que diu que a la zona de musculació del gimnàs del 
poliesportiu, s’està quedant petita per els usuaris que hi ha i demana saber si es farà quelcom al 
respecte. 
 
Per altra banda la Sra. Isabel fernandez li adreça, de manera personal al Sr. Alcalde, una qüestió 
en relació a un cas en el que un treballador d’aquest Ajuntament havia pogut incórrer en un 
presumpte delicte de revelació de secrets previst en l’article 199 del codi penal. Continua la Sra. 
Fernández dient que la víctima d’aquest fet delictiu, veïna d’aquest municipi, de la mateixa 
manera que la seva família, van patir les conseqüències en forma de molèsties, assetjament i 
amenaces de qui, de manera il·lícita, va rebre aquella informació i planteja que qui sap que més 
podria haver passat. Com a conseqüència d’aquest episodi, continua dient la Sra. Fernández, la 
víctima es va presentar a l’Ajuntament per tal de rebre explicacions per part de l’empleat públic 
que havia facilitat les dades referents a la queixa que aquesta havia plantejat, però comenta  al 
Sr. Alcalde, que ell mateix es va voler fer responsable d’aquest cas, i en aquest sentit vol plantejar  
les  següents preguntes: 
 



 

- Va oferir assessorament legal i suport emocional a la víctima de la revelació dels secrets 
descrits ? 

- Ha obert informació reservada o expedient disciplinari contra el treballador públic autor 
de les conductes descrites i que podrien ser constitutives del delicte indicat? 

- Quines mesures s’han aplicat sobre el citat treballador?  
- Quines mesures s’han pres per tal d’impedir que episodis com aquest es tornin a repetir? 

 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que en referència a la sala de musculació comenta que ara mateix 
queda una mica lluny poder-la ampliar donada l’estructura que té el pavelló. 
 
En referent a l’altra qüestió, diu el Sr. Alcalde que no sap de que li parla i explica que ell va parlar 
amb una persona i li va donar la informació que li havia de donar a la persona. 
 
La Sra. Fernández diu que aquesta persona es va posar en contacte amb ella i comenta que         
l’ha estat ajudant i aconsellant, tant és així, que quan aquesta persona va voler venir a 
l’Ajuntament es va oferir per acompanyar-la i que en el moment que van  venir a l’Ajuntament 
van demanar parlar amb l’Olga,  però que en aquell moment li van dir que no hi era i diu que va 
demanar que hi fos la Sra. Serra com a testimoni de la conversa, i al capdavall la proposta era , 
explica la Sra. Fernández, de reunir-se amb el Sr. Alcalde i en presència de la Sra. Isabel 
Fernàndez. 
 
Continua dient la Sra. Isabel Fernàndez que passats vint minuts li comunica la part afectada que 
l’Alcalde  es reunirà amb ella, però amb la condició que la Sra. Fernàndez no hi sigui. 
 
La Sra. Fernandez diu que coneix el tema, i demana el motiu pel qual se la desvincula d’ un 
assumpte que està portant endavant, tot ajudant a aquesta veïna i li pregunta al Sr. Alcalde si és 
que li té por. La Sra. Fernàndez  diu que no es menja a ningú ni pensa fer-ho i diu que s’està 
pensant de fer-se vegetariana i que de carn res. 
 
A continuació la Sra. Fernàndez torna a demanar si la va assessorar i si la va ajudar i diu que 
pregunta això atès que  no li van deixar estar a la reunió. 
 
El Sr.  Alcalde li contesta tot preguntant-li si sap que hi ha una frase que diu que “la ignorància 
és valenta”? i li diu a la Sra. Fernàndez que se l’apliqui. 
 
El Sr. Alcalde li dona  la paraula al Sr. Jesús Arasanz.....i acte seguit La Sra. Fernàndez fa l’intent 
de tornar agafar la paraula i en aquest moment l’Alcalde li retira la mateixa i davant un nou intent 
de la Sra. Fernandez, el Sr. Alcalde li  fa un primer avís, del qual la Sra. Fernàndez reacciona tot 
intentant reprendre la seva intervenció i acte seguit el Sr. Alcalde la interromp tot fent-li un segon 
advertiment i finalment es conclou l’assumpte tot donant l’Alcalde la paraula al Sr. Jesús Arasanz. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que en referència l’escassetat d’aigua diu que han vist 
aquesta setmana a la publicació de l’Ajuntament posava que el cabal disponible al pou 3 era zero 
i diu que vol confirmar aquesta informació i també demana saber com està la obra del pou de 
Torrella. 

Pren la paraula el Sr. Pere Casas que en referència a la qüestió plantejada en referència a la 
publicació que fa esment al pou 3 i confirma que ha dit que al pou hi ha una avaria i s’ha de fer 
la reparació i en aquest moment esperen a que l’empresa tingui disponibilitat per poder-ho dur a 
terme. 

Pel que fa al Pou de Torrella contesta el Sr. Casas que estant esperant a que finalitzi el termini 
legal pel tema de l’expropiació del terreny i diu que li sembla recordar que el termini finalitza el 
dia 10 i a partir d’aquell moment es tracta d’engegar tot el que correspon a l’adjudicació de l’obra 
per tal de poder fer la connexió. 

Pren la paraula la Sra. Maria  Moreno en relació amb  les franges de protecció contra incendis,  
diu que arran del comentari d’uns veïns, els ha arribat que s’estan tallant alzines  i demana la 
Sra. Moreno si aquest extrem està controlat i diu que ella personalment tenia entès que les 



 

alzines estaven protegides i també vol demanar si és així o no. Afegeix la Sra. Moreno que diu 
que també els ha arribat que s’estan tallant en zones privades i en zones públiques i en aquest 
sentit, també demana si se li pot aclarir aquesta qüestió. 

La Sra. Moreno continua la seva intervenció en relació als camins que van a la zona del cementiri 
que es troben bloquejats i que hi ha molta resta de tala i en conseqüència és impossible de 
passejar per la zona i també demana saber mes informació sobre aquest darrer assumpte.  

Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que en relació amb les alzines diu que no estant protegides 
a no ser que es tracti  d’un arbre especial i que estigui protegit expressament i afegeix que les 
alzines que s’estan talant, es fa d’acord a la normativa de les franges i explica que hi ha uns 
metres i una densitat d’arbrat que s’ha de complir i en aquest sentit diu que han anat fent el 
seguiment i han intentat que es talli abans un pi blanc que no pas una alzina, però assegura que 
òbviament hi ha zones on s’han de tallar. 

Pel que fa als espais públics i privats que feia menció la Sra. Moreno, el Sr. Aitor Piqueras  indica 
que dels espais privats, prèviament i amb mesos d’antelació, es demana autorització als titulars 
de les finques per tal de fer les actuacions que marca el projecte. 

La Sra. Moreno comenta que li falta resposta en quant a la recollida de restes als camins i que 
després farà un altre en relació als privats. 

El Sr. Aitor Piqueras en relació amb els camins del cementiri diu que ahir mateix s’ho  van anar 
a mirar i efectivament, van poder constatar el que explicava la Sra. Moreno i diu que avui mateix 
ja ho han netejat i explica que de totes les zones on han anat treballant seguiran fent neteja. 

Planteja la darrera qüestió la Sra. Moreno  i comenta que si en finques privades, encara que 
tinguem l’autorització, això es paga des de l’Ajuntament amb el que aporta  la Generalitat? 

El Sr. Piqueras respon que es paguen des de l’Ajuntament amb les ajudes que es puguin arribar 
a rebre a través de la Generalitat o la Diputació. 

Intervé el Sr. Alcalde qui explica que es prioritza la protecció contra incendis i diu que sinó les 
franges no es farien, ja que hi ha propietaris forestals que són tenidors de grans extensions de 
bosc i que no voldrien o  no podrien pagar el cost que suposa i en conseqüència, no s’acabaria 
fent i per tant aquest és el motiu per el qual s’utilitza la formula de demanar autorització i finalment 
es fa des de l’Ajuntament.   

Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que en relació als comptadors d’aigua demana saber quin dia 
tenen previst fer la lectura de tancament de trimestre, ja que segons se’ls ha explicat en un dia 
es podrà fer la lectura de tot el municipi. 

Respon el Sr. Pere Casas que diu que la lectura comptarà  de l’1 de gener al 31 de març i així 
es mantindran tots els trimestres naturals. El senyor Avilés pregunta què passa amb el 31 que 
serà festiu. El senyor Casas diu que  malgrat que el 31 sigui festiu  l’ aplicatiu  pot discriminar el 
dia en què recull les dades, no té problema per tancar-ho el dia 31 a les 12 de la nit. 

 Essent les 19:31 el senyor Alcalde - president dona per finalitzada la sessió de la qual estenc la 
present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 

  
EL PRESIDENT,     LA SECRETÀRIA ACCIDENTAL , 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                    Maria Calsina Salavert 


